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1. Global Development on Children and Human’s Rights 
 

[Communiqué de presse] L’UNICEF appelle le monde entier à s’assurer que 

davantage de nouveau-nés survivent à leurs premiers jours de vie 
 

2 janvier 2018 – Alors qu'environ 386.000 bébés sont nés le 1er janvier 2018 à travers le monde, 

dont plus de 90% dans les régions les moins développées, le Fonds des Nations Unies pour 

l'enfance (UNICEF) a appelé les pays du monde entier à s'assurer que davantage de nouveau-nés 

survivent à leurs premiers jours de vie. Parmi ces enfants, certains n'ont pas survécu à leur 

premier jour de vie. En effet, en 2016, on estime que 2.600 bébés sont morts chaque jour dans 

les 24 heures suivant leur naissance. 

Article complet (UNICEF) 

 

[News] Poland child sex offenders list 'protects children' 

 

January 4, 2018 – The Polish government says a new public online register with data on convicted 

paedophiles is a "breakthrough tool" to protect children. Deputy Justice Minister Michal Wos said 

the register would enable parents to check if any paedophiles were living in their area. "The good 

of the child is the most important thing," he told Polish radio. Personal data on 768 paedophiles, 

including ID photos, can be viewed on the Polish justice ministry website. 

 

Full article (BBC) 

 

[News] At least 48,000 Rohingya babies set to be born in overcrowded refugee 

camps in Bangladesh in 2018 

 
January 4, 2018 – New figures reveal that more than 48,000 Rohingya babies are expected to be 

born in Bangladesh this year, beginning their lives in refugee camps and makeshift settlements 

where families rely on food rations to survive and live in flimsy tents made of plastic and bamboo. 

Few of these babies will be born in health facilities, and from day one will be at an increased risk 

of getting sick, suffering malnutrition and therefore dying before the age of five, warns Save the 

Children. 

Full article (Save the Children)  

http://www.unicef.org/french/index.php
http://www.un.org/apps/newsFr/storyF.asp?NewsID=40731#.Wm6DV5M-dPM
http://www.bbc.com/news/world-europe-42566496
https://www.savethechildren.net/article/least-48000-rohingya-babies-set-be-born-overcrowded-refugee-camps-bangladesh-2018
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[News] Theresa May facing pressure to ban smacking in England after Welsh 

politicians follow the Scots in moving towards criminalising the punishment 
 
January 9, 2018 – Theresa May faced growing pressure to outlaw smacking yesterday as Welsh 

politicians took the first steps to criminalise corporal punishment of children. The move means 

that smacking is now likely to be banned in both Wales and Scotland by the end of the year, 

leaving the English law which permits slapping looking increasingly isolated. A three-month 

consultation was launched in Wales on a law which would remove the longstanding legal defence 

for parents which says they can use ‘reasonable’ force to punish their children. The Scottish 

Government has thrown its weight behind a similar move in Scotland. 

Full article (Daily Mail) 

[Communiqué de presse] Les Nations Unies préconisent une approche globale 

de l’éducation sexuelle 

 

10 janvier 2018 – Près de 10 ans après leur première édition, l’UNESCO publie aujourd’hui la 

nouvelle version des Principes directeurs internationaux sur l’éducation sexuelle. Ces principes 

encouragent la mise en œuvre d’une éducation sexuelle complète de qualité afin de promouvoir 

la santé et le bien-être, le respect des droits humains et l’égalité des genres. Ils suggèrent 

également aux jeunes des moyens afin de mener une vie saine, sûre et productive. 

 

Article complet (UNESCO) 

 

[Communiqué de presse] Des enfants réfugiés en Europe donnent libre cours à 

leur imagination 
 

10 janvier 2018 – Quatre jeunes influenceurs sur les médias sociaux ont parcouru plus de 7000 

kilomètres à travers l’Europe afin de rencontrer une douzaine d’enfants réfugiés ou demandeurs 

d’asile, pour un nouveau projet réalisé en collaboration avec le HCR, l’Agence des Nations Unies 

pour les réfugiés - où les enfants ont pu donner libre cours à leur imagination. Pendant 16 jours, 

la photographe Debra Barraud et son collègue Benjamin Heertje, de Humans of Amsterdam, la 

graphiste néerlandaise Annegien Schilling et le réalisateur Kris Pouw se sont rendus dans cinq 

pays d’Europe pour mettre en image les rêves d'enfants qui ont fui la guerre et les persécutions 

en Syrie, en Afghanistan, en Somalie, ou ailleurs. 

 

Article complet et vidéo (UNHCR) 
 

http://www.dailymail.co.uk/news/article-5252771/PM-pressure-ban-smacking-children-England.html
https://fr.unesco.org/news/nations-unies-preconisent-approche-globale-education-sexuelle
http://www.unhcr.org/fr/news/stories/2018/1/5a55f488a/enfants-refugies-europe-donnent-libre-cours-imagination.html
http://www.unhcr.org/fr/carnets-de-reve.html
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[News] ‘Frost Boy’ in China Warms Up the Internet, and Stirs Poverty Debate 

 

January 13, 2018 – On a bitterly cold morning this month, Wang Fuman, 8, set out for school as 

he usually did, walking 2.8 miles through mountains and streams until he reached the warmth of 

his third-grade classroom. But the photo of Fuman shined a light on the plight of the tens of 

millions of so-called left-behind children who grow up in impoverished rural areas largely on their 

own after their parents leave to work in big cities. Many left-behind children like Fuman live with 

their grandparents. They face a variety of obstacles, including malnutrition, dilapidated homes 

and poor access to transportation. Scores of rural schools have been shut in recent years, forcing 

many children to travel long distances to attend classes. 

 

Full article (The New York Times) 
 

[Nouvelle] Israël maintient une jeune militante palestinienne en prison jusqu'au 

procès 

 
17 janvier 2018 – Un tribunal militaire israélien a décidé mercredi de maintenir en détention 

jusqu'à son procès, malgré son âge, l'adolescente Ahed Tamimi, devenue pour les Palestiniens 

une icône de l'engagement contre l'occupation israélienne. Me Lasky avait plaidé lundi pour son 

placement en résidence surveillée. Elle avait argué qu'Israël enfreignait la convention 

internationale des droits de l'enfant, qui stipule en particulier que l'emprisonnement d'un enfant 

doit être une mesure de "dernier ressort" et "aussi brève que possible".   

 

Article complet (L’Express) 

 

[Nouvelle] États-Unis : La première année de la présidence Trump a fait reculer 

les droits humains 
 

18 janvier 2018 – La première année de la présidence de Donald Trump aux États-Unis a été 

marquée par un net recul des efforts gouvernementaux pour protéger et promouvoir un large 

éventail de droits humains, a conclu Human Rights Watch dans son Rapport mondial 2018. 

L’administration Trump a adopté des politiques qui portent atteinte aux réfugiés et aux 

immigrants, remettent en cause la détermination des responsabilités dans les cas de bavures 

policières, et restreignent les droits des femmes, notamment s’agissant de l’accès à des services 

de santé dont elles ont besoin. 

Article complet (Human Rights Watch) 

https://www.nytimes.com/2018/01/13/world/asia/frozen-boy-china-poverty.html
https://www.lexpress.fr/actualites/1/monde/israel-maintient-une-jeune-militante-palestinienne-en-prison-jusqu-au-proces_1976944.html
https://www.hrw.org/fr/news/2018/01/18/etats-unis-la-premiere-annee-de-la-presidence-trump-fait-reculer-les-droits-humains


7 
 

[News] New UNICEF Chief to Engage Private Sector to Help Children 
 

January 19, 2018 – The new leader of UNICEF says the children's agency is taking a new approach 

in 2018 by engaging with private companies to help prepare young people for productive lives. 

In an interview with The Associated Press, executive director Henrietta Holsman Fore said she 

plans to draw on her experience in the business and development worlds. Fore said she plans to 

launch new initiatives to focus on the "second decade of life," or children between the ages of 

10 and 18. Her idea is to use education and work programs including local and multinational 

companies that can bring children into their work and teach them skills. 

 

Full article (The New York Times) 

 

[Rapport] Une étude rappelle les crises humanitaires oubliées en 2017 
 

22 janvier 2018 – Dix crises humanitaires dans le monde – y compris les déplacements forcés de 

millions d’hommes, de femmes et d’enfants - ont été passées sous silence l’année dernière, selon 

un rapport publié par l’organisation humanitaire internationale CARE. Selon cette étude, intitulée 

“Suffering in Silence”, les essais nucléaires en Corée du Nord ont été largement relayés dans les 

médias, au contraire de la situation humanitaire dans ce pays. D’autres crises ont rarement fait 

la une des journaux - comme en Erythrée, au Burundi, au Soudan, en République centrafricaine, 

en République démocratique du Congo, au Mali, dans le bassin du lac Tchad - dont le Niger, le 

Cameroun et le Tchad - ainsi qu’au Vietnam et au Pérou. 

 

Article complet (UNHCR) 

 

[Report] No country will achieve true gender equality by 2030 

 

January 22, 2018 – According to analysis undertaken by Plan International to mark the annual 

meeting of political and business leaders in Davos, even in the world’s most gender-equal 

countries harmful and discriminatory gender norms will continue holding girls and women back 

right up to 2030 and beyond. Across all societies, girls and boys are exposed to gender norms – 

attitudes and expectations about their behaviours, value and future role – from birth. While 

limiting for both sexes, these norms often have a particularly negative impact on girls and 

women. 

 

Full report (Plan International)  

https://www.nytimes.com/aponline/2018/01/19/world/africa/ap-af-south-sudan-unicef-chief-.html
http://www.unhcr.org/fr/news/stories/2018/1/5a660a3ea/etude-rappelle-crises-humanitaires-oubliees-2017.html
https://plan-international.org/news/2018-01-22-no-country-gender-equality-2030
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[News] Asylum-Seeking Kids Locked Up in Greece 
 
January 23, 2018 – Migrant and asylum-seeking children, traveling without parents or relatives 

far from their families and homes, are being locked up in police cells and detention centers in 

Greece. Last August, in response to an open letter from Human Rights Watch, Greece’s migration 

ministry pledged that by the end of 2017, all unaccompanied children will be placed in special 

shelters or safe zones. Yet, as of late December, 54 unaccompanied children were detained in so-

called “protective custody” in police station cells or in immigrant detention centers. 

 

Full article (Human Rights Watch)  

 

[Report] World Report 2018: Our annual review of human rights around the 

globe 

 
January 18, 2018 – World Report 2018 is Human Rights Watch’s 28th annual review of human 

rights practices around the globe. It summarizes key human rights issues in more than 90 

countries and territories worldwide, drawing on events from late 2016 through November 2017. 

Full report (Human Rights Watch) 

 

[News] Why Children are Dying of Measles in Papua, Indonesia 

 
January 26, 2018 – A measles outbreak in Indonesia’s Papua province has killed an estimated 100 

indigenous Papuan children this month. As measles is easily prevented with a safe and 

inexpensive vaccine, these deaths should never have happened. The death toll underscores the 

Indonesian government’s neglect of Papuans’ basic health rights. The government blames these 

deaths, clustered in remote Asmat regency, on the nomadic lifestyle of Papuans there. But it has 

not explained why Asmat children were left out of national vaccination programs for measles and 

other deadly childhood illnesses. 

 

Full article (Human Rights Watch) 

 
  

https://www.hrw.org/news/2018/01/23/asylum-seeking-kids-locked-greece
https://www.hrw.org/sites/default/files/world_report_download/201801world_report_web.pdf
https://www.hrw.org/sites/default/files/world_report_download/201801world_report_web.pdf
https://www.hrw.org/news/2018/01/26/why-children-are-dying-measles-papua-indonesia
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2. Conferences, Courses and Events 
 

Formation – Garantir une prise en charge adéquate pour tous les enfants: La 

mise en œuvre des Lignes directrices des Nations unies relatives à la protection 

de remplacement pour les enfants 
 

L’opportunité vous est maintenant offerte de participer à ce cours gratuit en ligne ouvert à tous 

(MOOC) qui approfondit la mise en pratique des Lignes directrices des Nations unies. Disponible 

en anglais, en français et en espagnol. Au terme de ce cours interactif de 6 semaines, vous 

comprendrez mieux les principes essentiels, les fondements et les implications des Lignes 

directrices des Nations unies, en intégrant différents points de vue du monde entier. Ce cours est 

ouvert à toute personne intéressée ou impliquée dans la prise en charge des enfants. 

 

Emplacement: En ligne  

Date: Débute le 19 février 2018  

Pour plus d’information (Better Care Network) 

 

Conference – 3rd Biennial International Conference on Alternative Care for 

Children in South Asia 2018 
 

Key note addresses will be delivered by some of the best and leading experts in the area of 

alternative care. The 3rd BICON will present a country situation on alternative care in each of the 

South Asian countries. The theme of the 3rd BICON is ‘Evolving Trends in Alternative Care for 

children and youth in South Asia'. The focus themes for the conference are: Family strengthening, 

sponsorship & gatekeeping in South Asia, Standards of Care in child care institutions, foster care, 

aftercare in South Asia and Deinstitutionalization: Concept, strategy & implications in South Asia.  

Location: Amity University, Delhi NCR, India 

Dates: March 16-17, 2018 

For more information (BICON) 

 

  

https://bettercarenetwork.org/events/mooc-joignez-vous-%C3%A0-d%E2%80%99autres-coll%C3%A8gues-internationaux-garantir-une-prise-en-charge-ad%C3%A9quate-pour
http://www.bicon.udayancare.in/
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Spectacle d’humour – Rire et agir 
 

S’amuser tout en ayant un impact! C’est ce qu’Oxfam-Québec vous propose à  l’occasion de la 

quatrième édition de la soirée Rire et Agir. L’animatrice Anaïs Favron enflammera la scène avec 

Coco Béliveau, Valérie Blais, Jay Du Temple, Jean-Thomas Jobin, Eddy King, Les Appendices et 

Martin Perizzolo au Théâtre Saint-Denis afin de nous offrir une soirée exceptionnelle! En plus, 

une surprise d’André Sauvé nous attend! Depuis 2015, des artistes généreux et remarquables se 

portent volontaires pour rendre cet événement exceptionnel! Chaque année, une horde 

d’artistes offrent leur soutien à Oxfam-Québec et innovent sur scène spécialement pour vous, 

cher public. Les fonds sont reversés aux projets d’Oxfam-Québec, par exemple, l’année dernière 

nous avons pu financer un projet d’agriculture au Pérou. 

Emplacement: Théâtre Saint-Denis, Montréal  

Date: 14 mars  

Pour plus d’information (Oxfam-Québec) 

 

Forum – Global Child Forum 
 

The Global Child Forum at the Stockholm Royal Palace on 11 April 2018 will bring together a 

global community of leaders from business, civil society, academia and government to fast-track 

business action and partnerships to achieve a more prosperous, equitable and sustainable world 

for our children. 

Location: Stockholm, Sweden 

Date: April 11, 2018 

For more information (Global Child Forum) 

 

Défi caritatif – Défi caritatif Banque Scotia 2018 avec l’IBCR 
 

L’IBCR participera, pour une troisième année consécutive, au défi caritatif de la Banque Scotia 

qui aura lieu les 21 et 22 avril 2018 au parc Jean Drapeau, à Montréal. Joignez-vous à notre équipe 

pour courir les 5KM, 10KM, 21KM ou la Course des enfants et ainsi amasser des fonds pour la 

protection des droits des enfants au Canada et dans le monde.  

 

Emplacement: Parc Jean Drapeau, Montréal  

Dates: 21 et 22 avril 2018 

Pour plus d’information (Bureau international des droits des enfants) 

  

https://oxfam.qc.ca/spectacle-humour/
https://www.globalchildforum.org/forum/stockholm-royal-palace/
http://www.ibcr.org/fr/engagez-vous/vos-meneront-loin/
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Formation – Intervenir auprès de groupes sectaires ou de communautés 

fermées: s'outiller pour protéger les enfants 
 

Cette formation vise à éclairer les intervenantes et les intervenants sur un sujet qui suscite 

actuellement plusieurs questionnements: les sectes religieuses et les communautés fermées. 

D’une définition générale de la secte, la formation amènera des précisions, des nuances et des 

distinctions entre les divers types de groupes radicaux, notamment les sectes totalitaires. Les 

thèmes de la victimisation des enfants, de l'intervention et de l'accompagnement des familles 

sorties d'un tel milieu seront aussi abordés. 

Emplacement: Best Western, Saint-Jérôme  

Dates: 20 et 27 avril 2018 

Pour plus d’information (Association québécoise Plaidoyer-Victimes) 

 

Training – Child Rights Public Budgeting 
 

This short e-learning course introduces participants to concepts, principles, standards and 

practical examples of child rights public budgeting and monitoring. The course will address basics 

of child rights public budgeting and monitoring; the importance of budget transparency; 

obligations of governments; and possibilities for participation of civil society, including children. 

 

Location: Online 

Dates: May 2-16, 2018 

For more information (The Global Human Rights Education and Training Centre) 

 

Colloque – 18e Colloque Annuel de Formation sur les enfants disparus ou 

exploités (CEDE) 
 

La 18e édition du CEDE, un grand colloque sur les enfants disparus ou exploités au Canada, 

organisé par le Centre canadien de protection de l’enfance. Le CEDE offre trois jours de 

formations données par des experts sur divers sujets, dont la détection et l’investigation des 

violences faites aux enfants et l’exploitation des enfants par Internet. 

 

Emplacement : Winnipeg, Manitoba, Canada 

Dates : 15 au 17 mai 2018 

Pour plus d'information (Colloque sur les Enfants Disparus ou Exploités) 

 

http://www.aqpv.ca/index.php/22-services-et-activites/formations/361-formation-therapie-orientee-2
http://www.hrea.org/learn/elearning/child-rights-budgeting/
https://protectchildren.ca/app/fr/mecc
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Congrès – Congrès mondial sur la justice pour enfants  
 

Sous le haut patronage de l’UNESCO, le Congrès Mondial sur la justice pour Enfants traitera des 

trois problématiques suivantes: la tendance mondiale impliquant la participation des enfants aux 

activités extrémistes violentes et les réponses envisageables; la nécessité d’identifier davantage 

de moyens efficaces pour réduire la délinquance juvénile et la récidive; comment améliorer les 

mécanismes de protection des enfants vulnérables et les stratégies de prévention précoce. Le 

Congrès Mondial 2018 sur la Justice pour Enfants a pour objectif de réunir les professionnels et 

les acteurs internationaux afin de partager leurs perspectives sur la: justice juvénile et de la 

famille, la prévention de la délinquance et de l’extrémisme violent. 

Emplacement: Siège de l’UNESCO, Paris  

Dates: 28, 29 et 30 mai 2018 

Pour plus d’information (Congrès mondial sur la justice pour enfants) 

 

Cours d’été international – Petite enfance et droit à l’éducation : les tout-petits 
et leurs droits à la lumière des articles 28 et 29 de la Convention internationale 
des droits de l’enfant 

Le thème de la septième édition du cours d’été international relatif aux droits de l’enfant portera 

sur la petite enfance et le droit à l’éducation : les tout-petits et leurs droits à la lumière des articles 

28 et 29 de la Convention internationale relative aux droits de l’enfant.  

Emplacement: Université de Moncton, Canada 

Dates: 24 au 29 juin 2018 

Pour plus d’information (Université de Moncton) 

  

https://j4c2018.org/
http://www.umoncton.ca/droitsdelenfant/
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3. Sub-regional and Country Updates – Children and Armed Conflicts  
 

Democratic Republic of Congo – “They told me I would be a soldier: the DRC 

conflict’s forgotten girls” 
 

January 8, 2018 – Girls make up between 30-40 percent of child soldiers in the Democratic 

Republic of Congo. They face greater stigma than boys when trying to reintegrate into their 

communities, but demobilization programs are not taking their specific needs into account, 

experts say. 

 

Full article (News Deeply) 

 

Democratic Republic of Congo – Conflict in Congo has led to children being 

sexually abused and recruited as soldiers, finds Unicef 
 

January 26, 2018 – Conflict in Congo has led to children being sexually abused and recruited as 

soldiers, finds Unicef. More than 3,000 boys and girls recruited by militias and armed groups over 

past year. 

 

Full article (Independent) 

 

Germany – Germany’s child soldiers: Bundeswehr recruits record number of 

minors in 2017 
 

January 10, 2018 – Since 2011, when the German government suspended compulsory military 

conscription, the number of underage soldiers in the country's army has tripled. Dozens of 

recruits under the age of 18 have been reported, even after they finished their probationary 

period. 

 

Full article (Sputnik International) 

 

  

https://www.newsdeeply.com/womenandgirls/articles/2018/01/08/they-told-me-i-would-be-a-soldier-the-drc-conflicts-forgotten-girls
http://www.independent.co.uk/news/world/africa/congo-children-sexual-abuse-child-soldiers-africa-unicef-drc-africa-democratic-republic-congo-a8178716.html
https://sputniknews.com/europe/201801101060645112-germany-child-soldiers-bundeswehr/
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Nepal – How former Maoist child soldiers became engineers of Nepal's 

democracy 
 

January 5, 2018 – Between 1996 and 2006, a bloody civil war between Maoist revolutionaries 

and the state tore Nepal apart. A decade later, FRANCE 24 Reporters head to Nepal for the first 

legislative elections under the new constitution adopted in 2015. In this report, they meet three 

former Maoists who spent their childhoods fighting for the revolutionary cause, but today they 

are hoping to make a change not by staring down the barrel of the gun, but through the ballot 

box. 

 

Full article (France 24) 

 

Somalia – US commandos storm al-Shabab camp, rescue child soldiers 
 
January 20, 2018 – In an overnight raid, Somali and US commandos stormed an extremist camp 
for al-Shabab militants, killing four of the fighters and rescuing dozens of children conscripted. 
 
Full article (The New Arab) 

 

Saudi Arabia – Arab coalition hands over 27 child soldiers to Yemen government 
 

January 25, 2018 – The Saudi-led military coalition fighting in Yemen has handed over 27 child 

soldiers to the internationally recognized government of President Abd-Rabbu Mansour Hadi, 

the Saudi government media office said on Thursday. 

 

Full article (Reuters) 

 

South Sudan – Millions of children's lives hang in the balance as South Sudan 

conflict grinds on 
 

January 19, 2018 – Following a two-day visit to conflict-ravaged South Sudan, where a quarter of 

a million children are severely malnourished and at imminent risk of death, the head of the 

United Nations children's agency has said only an end to hostilities can bring back hope and safety 

to the children and young people there. 

 

Full article (UN News Centre) 

 

http://www.france24.com/en/20180105-video-nepal-revisited-maoist-child-soldiers-legislative-elections-communist-guerilla
https://www.alaraby.co.uk/english/news/2018/1/19/somali-us-commandos-storm-al-shabab-camp-rescue-child-soldiers
https://www.reuters.com/article/us-yemen-security-children/arab-coalition-hands-over-27-child-soldiers-to-yemen-government-statement-idUSKBN1FE2UT
http://www.un.org/apps/news/story.asp?NewsID=58445#.WmeuDbynG70
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South Sudan – Troika Accuses Armed Groups of Continuing to Recruit Child 

Soldiers in S. Sudan 
 

January 29, 2018 – The United States, Britain and Norway say they are concerned about the 

continued recruitment of tens of thousands of child soldiers by parties on both sides of the 

conflict in South Sudan. Experts warn these youngsters face grave physical dangers and miss key 

parts of childhood, like school and family. A civil war in South Sudan is now in its fifth year. 

 

Full article (VOA News) 

 

Syrie – Les enfants exposés aux attaques en Ghouta orientale  
 

11 janvier 2018 – Les attaques perpétrées par les forces syriennes et russes dans une zone située 

aux abords de Damas fin octobre et début novembre 2017 ont provoqué la mort de huit enfants 

et détruit ou endommagé quatre écoles, a déclaré aujourd’hui Human Rights Watch. Cette 

offensive contre la Ghouta orientale, située à 15 kilomètres de la capitale syrienne, a entraîné la 

fermeture d’écoles, privant de nombreux enfants de la zone assiégée d’accès à l’éducation. 

 

Article complet (Human Rights Watch) 

 

Syria – Syrian children succumb to freezing temperatures while crossing into 

Lebanon  
 

January 20, 2018 – At least 13 Syrians, including two children, lost their lives to freezing 

temperatures in eastern Lebanon as they tried to enter the country from Syria, United Nations 

humanitarian agencies have reported. 

 

Full article  (UN News Centre) 

 
 

Uganda – These former Ugandan child soldiers are helping abductees heal with 

music 
 

January 4, 2018 – A group of former child soldiers in Uganda, who were part of the infamous 

Lord’s Resistance Army (LRA), is using music to help victims the dreaded rebel group heal. 

 

Full article (Face2Face Africa) 

 

https://www.voanews.com/a/troika-child-soldiers-still-recruited-in-south-sudan/4230102.html
https://www.hrw.org/fr/news/2018/01/11/syrie-les-enfants-exposes-aux-attaques-en-ghouta-orientale
http://www.un.org/apps/news/story.asp?NewsID=58452#.WnCRVWnwa71
https://face2faceafrica.com/article/former-ugandan-child-soldiers-helping-abductees-heal-music
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United Kingdom – The British Army is targeting teenagers in Wales – it must 

stop 
 

January 22, 2018 – Young people in Wales have the right to choose their own futures. And they 

have the right to be informed about the options available to them. The myth that the army is the 

best place for disadvantaged and disaffected children must be challenged. 

 

Full article (Child Soldiers International) 

 

Yemen – Norway suspends arms sales amid war in Yemen 
 

January 3, 2018 – The growing humanitarian crisis in Yemen has led Norway to suspend arms 

exports to the United Arab Emirates. The Saudi-led coalition, which the UAE is a part of, has been 

fighting Houthi rebels in Yemen for the past three years. Since then, children’s lives have been 

torn apart by the indiscriminate bombing from both sides. 

 

Full article (War Child) 

 

Yemen – Nearly every child in war-torn Yemen now needs humanitarian aid 
 

January 16, 2018 – As the brutal conflict in Yemen nears its grim third anniversary, malnutrition 

and disease are running rampant in the country and virtually every child there is dependent on 

humanitarian aid to survive, the United Nations Children's Fund (UNICEF) said on Tuesday. 

 

Full article (UN News Centre) 

 

Yémen – Au Yémen, trois millions d'enfants sont nés depuis le début du conflit 
 

16 janvier 2018 – Plus de trois millions de filles et garçons sont nés au Yémen depuis l'escalade 

des violences en mars 2015, a indiqué mardi le Fonds des Nations Unies pour l'enfance (UNICEF) 

qui appelle à faire de la protection des enfants une priorité. 

 

Article complet (Centre d’actualités de l’ONU) 

 

  

https://www.child-soldiers.org/news/the-british-army-is-targeting-teenagers-in-wales-it-must-stop
https://www.warchild.org.uk/whats-happening/news/norway-suspends-arms-sales-amid-war-yemen
http://www.un.org/apps/news/story.asp?NewsID=58429#.WnCRzmnwa71
http://www.un.org/apps/newsFr/storyF.asp?NewsID=40783#.WnCSEmnwa71
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Yémen – Yémen: «l’un des pires endroits au monde pour un enfant» 
 

19 janvier 2018 – À l’heure actuelle, le Yémen est « l’un des pires endroits au monde pour un 

enfant », a résumé Geert Cappelaere, le directeur régional de l’Unicef pour le Moyen-Orient et 

l’Afrique du Nord en préambule à la publication mi-janvier de chiffres dramatiques sur la guerre 

du Yémen. Après des décennies de conflit, le Yémen sinistré, qui connait depuis 2015 une 

aggravation des combats, est aujourd’hui ravagé par la guerre. D’après les Nations unies, un 

enfant y meurt toute les dix minutes des suites des combats, de maladie ou de malnutrition, faute 

bien souvent de soins, d’un système basique de santé. Les enfants sont victimes d’un pays divisé 

et sous-développé, qui compte parmi les plus pauvres du monde, et otages d’une guerre où l’aide 

peine à arriver. On estime que près de onze millions d’enfants ont besoin d’une assistance 

humanitaire d’urgence. 

 

Article complet (RFI) 

 

 

http://www.rfi.fr/moyen-orient/20180119-yemen-pires-endroits-monde-enfant-penurie-unicef

